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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0264900)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Ørkenfortet

En borger orienterede om de trafikale forhold omkring Ørkenfortet, som det tegner sig nu, hvor
hotellet er tæt på at åbne. Seks parkeringspladser vi blive nedlagt, og der påtænkes oprettet
afsætningsplads i Strandgade til turistbusser, selv om det af lokalplanen fremgår, at der forventes én
turistbus om dagen og at hotellets gæster forventes at benytte metroen.
Borgerne i området er i mod, at der skal etableres afsætningsplads til turistbusser i Strandgade, da
det vil betyde, at turistbusserne skal køre, vende og/eller parkere i Strandgade, i Knippelsbrogade
og/eller i kvarteret omkring Christians Kirke.
Borgeren oplyste, at borgerne i området har et kompromisforslag, nemlig at afsætningspladsen for
busser placeres i 10 m-zonen ved krydset Knippelsbrogade / Strandgade, så parkeringspladser i
Strandgade kan bibeholdes. Borgeren anførte, at afsætningspladser til turistbusser og taxier burde
placeres på hotellets grund.

 

Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech oplyste, 

• at Miljøpunktet er til stede på Christianshavnerdagen den 5. september 2021
• at man kan læse om et biodiversitetsprojekt i Miljøpunktets nyhedsbrev og på Miljøpunktets

hjemmeside.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0264902)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 24. juni 2021.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 24. juni 2021. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning
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1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 24. juni 2021.
2. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden med sagen "Borgerpanelundersøgelse

om det lokale miljøarbejde" i mødet.
3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for mødet.
4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"

godkendte lokaludvalget indstillingen i følgende sager:
9. Temaer til vælgermødet den 28. oktober 2021
11.  Plejehjem på Christianshavn
12. Juletræ på Torvet
14. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, august 2021.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 24. juni 2021 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 24. juni 2021 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Fortætning i gårdanlæg (2021-0264284)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage et mundtligt oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
forvaltningens behandling af anmodninger om fortætning i gårdanlæg og huludfyldninger i karreer til
efterretning samt drøfte temaet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager et mundtligt oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
forvaltningens behandling af anmodninger om fortætning i gårdanlæg og huludfyldninger i
karreer til efterretning

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter byggeri i gårdanlæg.

Problemstilling

I mødet den 26. maj 2021 bemyndigede lokaludvalget formanden til at bede Teknik- og
Miljøforvaltningen om en redegørelse om på hvilket grundlag, der er givet byggetilladelse til opførelse af
et hus på adressen Dronningensgade 19 og herunder at bede om

•  en redegørelse om, hvordan servitutten for gårdanlægget blev inddraget ved afgørelsen om
byggetilladelsen.

•  en redegørelse om, på hvilket grundlag der er truffet afgørelse om, hvem der skal høres og ikke
høres om byggesagen, inden byggetilladelsen blev givet.

Derudover besluttede lokaludvalget at tage en principiel drøftelse om byggeri i gårdanlæg i et
kommende lokaludvalgsmøde. 

Løsning

Forvaltningens svar vedr. Dronningensgade 19 ses i bilaget.

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager et mundtligt oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
forvaltningens behandling af anmodninger om fortætning i gårdanlæg og huludfyldninger i karreer  til
efterretning

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget drøfter byggeri i gårdanlæg.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog et mundtligt oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen om forvaltningens
behandling af anmodninger om tilladelse til fortætning i gårdanlæg og huludfyldninger i karreer
til efterretning

2. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Poul Cohrt om, at lokaludvalgets
forretningsudvalg vurderer, om lokaludvalget skal have en sag på dagsordenen for et
kommende lokaludvalgsmøde om principiel stillingtagen til byggeri i gårdanlæg mv.

Bilag
1. Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. byggeri på Dronningensgade 19
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Status på Ørkenfortet (2021-0264326)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte status på Ørkenfortet.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på Ørkenfortet.

Problemstilling

Lokaludvalgsmedlem Frode Neergaard har foreslået, at Ørkenfortet og trafikplanen for området
heromkring kommer på dagsordenen for lokaludvalgsmødet.  

Den 9. august og igen den 19. august 2021 bad lokaludvalgsmedlem Jens Eskildsen via sekretariatet
Teknik- og Miljøforvaltningen om trafikplanen for Ørkenfortet, idet forvaltningen på et møde den 17.
juni 2021 oplyste, at trafikplanen for Ørkenfortet skulle godkendes inden sommerferien. Forvaltningen
har endnu ikke svaret.

Den 1. september 2021 åbner Ørkenfortet som hotel under navnet "NH Collection Copenhagen".
Link: https://www.nh-hotels.com/hotel/nh-collection-copenhagen

Løsning

Formanden foreslår, lokaludvalget drøfter status på Ørkenfortet. Hvis trafikplanen foreligger inden
lokaludvalgets møde, inddrages den i drøftelsen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
Til mødet forelå
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• Mail af 26. august 2021 fra ATP Ejendomme til lokaludvalgsmedlem Frode Neergaard om
landskab og trafikprojekt

• Mail af 9. august 2021 fra lokaludvalgsmedlem Frode Neergaard til ATP Ejendomme
om landskab og trafikprojekt

• Brev af 23. august 2021 fra Teknik-og Miljøforvaltningen til lokaludvalget om trafikplan for
Ørkenfortet

• Brev med bilag af 24. august 2021 fra Den Rohdeske Gaard og beboere i Strandgade til
lokaludvalget.

Se dokumenterne i bilagslisten.

 

 

1. Lokaludvalget drøftede status på Ørkenfortet. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:
• Lokaludvalget skal sikre, at det, der er blevet stillet i udsigt i bl.a. lokalplanen,

gennemføres.
• Der skal ikke være af- og pålæsning for busser i Strandgade.
• Andre embedsmænd end dem, som lokaludvalget hidtil har talt med, svarer på

lokaludvalgets henvendelser.
• I brevet fra Teknik- og Miljøforvaltningen den 23. august 2021 er der ikke svaret på

spørgsmålet om nedlæggelse af seks parkeringspladser i Strandgade.
• Området omkring Christians Kirke er ikke sikret mod trafik til og fra hotellet i

Ørkenfortet.
• Forvaltningen har udarbejdet en trafikplan, men den er endnu ikke godkendt af politiet,

selv om hotellet i Ørkenfortet forventer at åbne den 1. september 2021.
• Udeserveringen på havnepromenaden er ikke markeret i lokalplanen. Der er ikke plads på

arealet til både promenade, trafik og udeservering.
• Det fremgår af lokalplanen, at der skal være syv træer i Strandgade. Men plantehullerne,

der er gravet, ser ikke ud til at være store nok, og der er ikke gravet ud til syv træer.
• Der er sket en udvikling med hensyn til, hvor turistbusserne skal vende, parkere og

foretage af- og pålæsning af passagerer.
• Lokaludvalget skal bede Teknik- og Miljøforvaltningens borgmester og ledelse om et

møde om forholdene. Forvaltningen og ATP-Ejendomme har ikke overholdt aftalerne med
lokaludvalget. Sagen skal op på politisk niveau.

• Sagen bør i medierne.
• De politiske repræsentanter i lokaludvalget bør tage sagen op med deres partifæller i

Borgerrepræsentationen.
• Der bør skrives et åbent brev til Borgerrepræsentationen.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Poul Cohrt og Jens Eskildsen om, at lokaludvalget
beder Teknik- og Miljøforvaltningens borgmester og ledelse om et møde om håndteringen af
Ørkenfort-sagen. 

Bilag
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1. Referat af møde den 17. juni 2021 mellem Teknik- og Miljøforvaltningen og repræsentanter for
lokaludvalget om trafikplan og administration af tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 183 for Ørkenfortet
2. Nyt bilag: Mail af 26. august 2021 fra ATP Ejendomme til lokaludvalgsmedlem Frode Neergaard
3. Nyt bilag: Mail af 9. august 2021 fra lokaludvalgsmedlem Frode Neergaard til ATP Ejendomme
4. Nyt bilag: Brev af 23. august 2021 fra Teknik-og Miljøforvaltningen til lokaludvalget om trafikplan
for Ørkenfortet
4.1. Nyt Bilag: Bilag til brev af 23. august 2021 fra Teknik-og Miljøforvaltningen til lokaludvalget om
trafikplan for
5. Nyt bilag: Brev af 24. august 2021 fra Den Rhodske Gaard og beboere i Strandgade
5.1. Nyt bilag: Bilag 1 til brev af 24. august 2021 fra Den Rhodske Gaard og beboere i Strandgade
5.2. Nyt bilag: Bilag 2 til brev af 24. august 2021 fra Den Rhodske Gaard og beboere i Strandgade
5.3. Nyt bilag: Bilag 3 til brev af 24. august 2021 fra Den Rhodske Gaard og beboere i Strandgade
5.4. Nyt bilag: Bilag 4 til brev af 24. august 2021 fra Den Rhodske Gaard og beboere i Strandgade
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Papirøen (2021-0264273)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøforvaltningen om beplantning,
borde og bænke på Papirøen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at brevet om beplantning, borde og bænke på
Papirøen, der ses i bilaget, sendes til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Problemstilling

Bygherren vedr. byggeriet på Papirøen nævnte ved et møde med Lokaludvalgets følgegruppe, at han
dels havde idéer til beplantning i det centrale torv og dels til udformningen af
bænke og små borde ved kajkanten, som kommunen ikke kunne/ville godkende.

Miljøgruppen synes, at idéerne kunne give en fin fornemmelse af områdets forhistorie.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender, at brevet om beplantning, borde og bænke på
Papirøen, der ses i bilaget, sendes til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning
Sagen blev udsat til lokaludvalgets møde den 29. september 2021.

Bilag
1. Forslag til brev om Papirøen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Investeringer i idrætsanlæg (2021-0264289)

Christianshavns lokaludvalg skal godkende et brev til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om investeringer i idrætsanlæg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns lokaludvalg godkender brevet til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og
Fritidsforvaltningen om investeringer i idrætsanlæg, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

En levende hovedstad

Den 26. maj 2021 offentliggjorde regeringen 19 initiativer, som skal sikre grønne byer og en levende
hovedstad.

Blandt initiativerne er en åbning for Københavns Kommune til at investere i idrætsanlæg:

"Det er samtidig vigtigt for regeringen, at børn, unge og voksne har adgang til at deltage i
idrætsaktiviteter. Det kræver, at de fysiske rammer er på plads. Det er ikke tilfældet i København eller
på Frederiksberg, hvor antallet af idrætsanlæg er markant lavere end resten af landet. Ca. 1.400
indbyggere i Københavns Kommune skal deles om et idrætsanlæg, mens det i gennemsnit er ca. 470
indbyggere i resten af landet. Regeringen foreslår derfor, at der afsættes en ramme til et markant løft
af idrætsfaciliteterne i København og på Frederiksberg, som får mulighed for at øge deres
investeringer i idrætsfaciliteter med samlet 1 mia. kr. i perioden 2022-2030."

 

Ønsker til idrætsanlæg på Christianshavn

I mødet den 24. juni 2021 bad lokaludvalget Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge om at
komme med en indstilling til lokaludvalget om ønsker til idrætsanlæg på Christianshavn, når gruppen
har møde den 16. august 2021.

 

Møde med direktør i Kultur- og Fritidsforvaltningen 
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Ønskerne skulle forinden drøftes med direktør i Kultur- og Fritidsforvaltningen Esben Danielsen. Mødet
med direktøren var oprindeligt berammet til den 25. august 2021,  men blev aflyst. det forventes at blive
holdt i september 2021.

Ønske fra Holmen Dirt

Den 22. juli 2021 skrev formanden for Holmen Dirt:

"Hej Christianshavn lokaludvalg

Vi har selv nogen ønsker til cykelbanen, hvor vi ønsker at få asfalteret pumptrack, altså på den del af
cykelbanen som ligger udenfor beskyttelseslinjen og samtidig også få strøm, vandpost, lille klubhus
og lys til, så den lille bane som mange unge familier bruger, kan bruges hele året rundt.

Vi mener at en investering i cykelbanen, som for det meste er selvkørende, vil være penge givet godt
ud og ønsker en dialog med lokaludvalget.

Hvordan gør v,i hvis vi har ønsker, som vi ønsker taget op i lokaludvalget ift. 9. Investeringer i
idrætsanlæg (2021-0167627)
https://www.kk.dk/node/14426/24062021/edoc-agenda/75725812-c2d2-4846-85f2-79c166565889/7feed507-9169-44b3-989c-6de95888c46b"

 

Løsning

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge drøftede sagen i sit møde den 16. august 2021.
På baggrund af arbejdsgruppens drøftelse foreslår formanden, at lokaludvalget skriver til Kultur- og
Fritidsudvalget og Kultur- og Fritidsforvaltningen:

"Med henvisning til regeringens 19 initiativer, som skal sikre grønne byer og en levende hovedstad,
der bl.a. indeholder en åbning for Københavns Kommune til at investere i idrætsanlæg:

Der mangler i højeste grad haller til indendørs idræt på Christianshavn og i Indre By. Derfor ønsker vi
flere haller i vores lokalområde. Det vil aflaste Hal C, som så vidt vides har en høj
belægningsprocent. 

Vi ønsker også bedre faciliteter på Kløvermarken i form af flere kunststofbaner, som ikke er
miljøskadelige. De skal kunne benyttes hele året af bl.a. børn og unge, som ellers benytter Hal C.
Alternativt at der bygges en hal på Kløvermarken, der kan aflaste brugen af Hal C, så lokale
foreninger igen kan få adgang. Hvad er for øvrigt status på halprojektet på Kløvermarken?

Man kunne også undersøge, om hallen og boldbanen på Nyholm kan indgå i det kommunale udbud
af idrætsfaciliteter. 

Det samme gælder de mange bygninger på Refshaleøen, som eventuelt kan benyttes til alternative
idrætsformer.
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Endelig bør der etableres eller gives støtte til etablering af kajak/SUP-platforme i vores kanaler, hvis
der er et behov. Kajakker og SUP'er er med til at skabe liv i kanalerne og er en aktivitet for alle
aldersgrupper.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Kultur- og Fritidsudvalget og
Kultur- og Fritidsforvaltningen.

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har møde med direktør i Kultur- og
Fritidsforvaltningen Esben Danielsen i september 2021.

Beslutning
 

1. Lokaludvalget godkendte brevet til Kultur- og Fritidsudvalget og Kultur- og Fritidsforvaltningen
om investeringer i idrætsanlæg, der fremgår af løsningsafsnittet.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at lokaludvalget skriver til
direktør i Kultur- og Fritidsforvaltningen Esben Danielsen om specifikke ønsker til idrætsanlæg,
idet arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har møde med ham den 15. september
2021.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Sven Erik Brockdorff om, at følgende passus fra en mail
fra foreningen Holmen Dirt til lokaludvalget indgår i brevet til direktør i Kultur- og
Fritidsforvaltningen Esben Danielsen: "Efterspørgslen efter indendørs idrætsgrene som BMX,
MTB, rulleskøjter og ikke mindst løbehjul er stor, men vi har i Københavns Kommune ingen
steder til disse sportsgrene. Foreningen Holmen Dirt har orienteret lokaludvalget om, at dels at
der er eksempler på indendørs idrætsfaciliteter, som kombinerer cykling/rulleskøjte/løbehjul
med traditionel form for idræt, og dels, at der er to indendørs skateparks i Københavns
Kommune, som i høj ud grad er forbeholdt skatere og på ingen måde forbeholdt til
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cykler/rulleskøjter/løbehjul som ønsker at lave tricks på hop."

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jette Philipsen om, at forslagene fra borgerne på
Facebook-siden "Os Fra Christianshavn" indgår  i brevet til direktør i Kultur- og
Fritidsforvaltningen Esben Danielsen. Forslagene er:

• Flere miljøvenlige kunstgræsbaner på Kløvermarken
• En sportshal mere på Christianshavn
• Padel-anlæg
• Sted til åbent vand-svømning
• Dansepavillon
• Et separat løbespor - måske rundt om Kløvermarken - så Christianshavns Volds stisystem

fortrinsvis er for gående
• En svømmehal med 50 m-baner
• Offentlig anvendelse af idrætsanlæg på Nyholm.

Side 14



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Legalisering af hash (2021-0264337)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende en henvendelse til justitsministeren om legalisering af
hash.

Indstilling

1. Christianshavns Lokaludvalg skal godkende en henvendelse til justitsministeren om legalisering
af hash.

Problemstilling

Som opfølgning på Fællesmødet på Christiania den 15. august 2021 om hashmarkedet foreslår
arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg, at lokaludvalget retter henvendelse til
Overborgmesteren og Borgerrepræsentationen om, at de presser på med at få lavet forsøg i
København for fri hash.

Høringssvar i 2009

Lokaludvalget vedtog et høringssvar i 2009 om legalisering af hash:

"Christianshavns Lokaludvalg har i sit møde den 29. oktober 2009 vedtaget følgende høringssvar:

”Via www.blivhoert.kk.dk har Socialudvalget den 19. oktober 2009 sendt et forslag om en
forsøgsordning med legalisering og regulering af hashmarkedet i København i offentlig høring med
svarfrist den 12. november 2009.

Borgerinddragelse
Lokaludvalget vil kort drøfte forslaget med borgerne på et borgermøde den 4. november 2009.
Eventuelle tilkendegivelser fra borgermødet vil efterfølgende blive sendt til Socialudvalget.

Lokaludvalgets holdning

Lokaludvalget kan støtte, at Socialudvalget opfordrer Borgerrepræsentationen til, at henvende sig til
Justitsministeriet med henblik på at få tilladelse til at gennemføre en forsøgsordning med legalisering
af hashmarkedet.”"

Løsning
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Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet forslaget. Hvis lokaludvalget skal udtale sig om
legalisering af hash på nuværende tidspunkt, foreslår forretningsudvalget, at lokaludvalget skriver til
Justitsministeren:

"I den offentlige debat har overborgmesterkandidaterne i Københavns Kommune Sophie Hæstorp
Andersen, Socialdemokratiet, og Line Barfod, Enhedslisten, opfordret til en forsøgsordning med
statsdrevne hash-butikker i  København. Forslaget skal ses i lyset af skuddrab og knivstik på
Christiania den seneste tid.

Christianshavns Lokaludvalg bakker op om forslaget. Christianshavn er negativt præget af
hashhandlen i Pusher Street og støtter derfor, at hashhandlen sker under ordnede forhold. 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand

Kopi sendt til Københavns Borgerrepræsentation"

Økonomi

Intet.

Videre proces

 

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Justitsministeren.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte henvendelsen til justitsministeren om legalisering af hash, der fremgår
af løsningsafsnittet.

 

Protokolbemærkning fra Jens Eskildsen: "Jeg undlader at stemme."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0264912)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilagene.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havn  

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

Ad hoc-grupper
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• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

•  Papirøen-gruppen

•  Operaparken-gruppen

•  Lynetteholm-gruppen

•  Trafikplangruppen

•  Knippelsbro Torv-gruppen

•  Nyholm-gruppen

•  Følgegruppen vedr. bibliotek i Gl. Dok

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
INFO/Event-gruppen

Jette Philipsen orienterede om Christianshavnerdagen den 5. september 2021. Der kommer
brandbiler og brandkadetter. Klimaorganisationer, bl.a. Extinction Rebellion, kommer også.
Derudover er der cirkus, gamle lege og musik.
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Lokaludvalget bad sekretariatet om med mail at opfordre lokaludvalgets medlemmer og suppleanter
til at deltage i og give en hånd med på Christianshavnerdagen, idet bl.a. lokaludvalgets bod skal
bemandes.

 

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Sven Erik Brockdorff orienterede

• om Torvenetværkets aktiviteter
• om ungdomstilbuddet Brobergsgade 10, der har ligget stille længe. Børne- og

Ungdomsforvaltningen har til lokaludvalgsmedlem Ruth Plovgaard oplyst, at 2/3 af huset er
blevet sat i stand, men der mangler nogle godkendelser. Coronakrisen har været en
medvirkende årsag til forsinkelserne.

• om at arbejdet med at få sat et skilt op om Danmarks første sandkasselegeplads på
Christianshavns Vold afventer godkendelse fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

 

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Sven Erik Brockdorff oplyste,

• at det af Sundheds- og Omsorgsforvaltningens plejehjemsplan fremgår, at der over de næste
5-10 år skal oprettes 670 nye plejehjemspladser i Københavns Kommune, hvilket svarer til 6-10
nye plejehjem.

• at arbejdsgruppen har aftalt møde med sundheds- og omsorgsborgmesteren vedr. ønsket om
et plejehjem på Christianshavn.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. INFO/Event-gruppen
2. Miljøgruppen
3. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
4. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  B-sag: Temaer til vælgermødet den 28. oktober 2021 (2021-0264328)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte temaer til lokaludvalgets vælgermøde den 28. oktober
2021 forud for kommunalvalget den 16. november 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets vælgermøde den 28. oktober
2021 forud for kommunalvalget den 16. november 2021 har følgende temaer:

• klima
• trafik
• boligpolitik, herunder fortætning

Problemstilling

I mødet den 24. juni 2021 besluttede lokaludvalget,

• at holde et vælgermøde den 28. oktober 2021 forud for kommunevalget den 16. november
2021

• at lokaludvalget inviterer de partier, der nu er repræsenteret i Borgerrepræsentationen, til at
sidde i vælgermødets panel

• at de øvrige partier, der stiller op til kommunalvalget, inviteres til at præsentere sig med en bod
eller lignende i forbindelse med vælgermødet.

• at vælgermødet skal ledes af en professionel moderator.
• at INFO/Event-gruppen planlægger og gennemfører vælgermødet i samarbejde med

sekretariatet.
• at lokaludvalget i sit august-møde beslutter hvilke få temaer, vælgermødet primært skal handle

om.

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet sagen og foreslår, at temaerne for vælgermødet er

• klima
• trafik
• boligpolitik, herunder fortætning
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Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 20.000 kr. til vælgermødet.

Videre proces

INFO/Event-gruppen planlægger og gennemfører vælgermødet sammen med sekretariatet og en
moderator.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets vælgermøde den 28. oktober 2021 forud for
kommunalvalget den 16. november 2021 har følgende temaer:

• klima
• trafik
• boligpolitik, herunder fortætning
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Debatmøde - København under forvandling (2021-0264333)

Christianshavns Lokaludvalg skal afsætte penge til et debatmøde i 2022 om Københavns og særligt
Christianshavns forvandling.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter 25.000 kr. af 2022-puljen til et debatmøde i
januar/februar 2022 om Københavns og særligt Christianshavns forvandling, jf. løsningsafsnittet
og bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge arrangementet sammen
med sekretariatet og FOF.

Problemstilling

FOF var den 3. december 2019 vært for et gratis debatmøde på Rådhuset, der tog udgangspunkt i
Karsten R.S. Ifversens bog "Kapitalen - København under forvandling". Se bilaget.

Lokaludvalget og FOF havde planlagt at holde et lignende møde i marts 2020, men det blev aflyst
pga. coronakrisen.

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg foreslår, at lokaludvalget samarbejder med FOF og Karsten R.S.
Ifversen om at holde det offentligt debatmøde i januar/februar 2022 med et særligt fokus på
Christianshavns forvandling.

Lokaludvalget skal udpege tovholdere til at planlægge og gennemføre arrangementet sammen med
sekretariatet og FOF.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter 25.000 kr. af 2022-puljen til arrangementet. I skrivende stund
er der intet budget for det, men der vil i hvert fald være udgifter til annoncering, lokaleleje og
forplejning.

Videre proces

Side 22



Tovholderne planlægger og gennemfører arrangementet sammen med sekretariatet og FOF.

Beslutning

1. Lokaludvalget afsatte en ramme på 25.000 kr. af 2022-puljen til et debatmøde i januar/februar
2022 om Københavns og særligt Christianshavns forvandling, jf. løsningsafsnittet og bilaget.

2. Lokaludvalget udpegede Jette Philipsen og Henrik Vilsbøll til at planlægge og gennemføre
arrangementet sammen med sekretariatet og FOF.

Bilag
1. FOF-Arrangementet i 2019 "København under forvandling"
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Plejehjem på Christianshavn (2021-0264339)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et brev til Sundheds- og Omsorgsudvalget med ønske om
et plejehjem på Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Sundheds- og Omsorgsudvalget med
ønske om et plejehjem på Christianshavn, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med henvisning til sagen "Forvaltningsinitierede budgetønsker" på dagsordenen for Sundheds- og
Omsorgsudvalgets møde den 17. august 2021 med bilaget "Plejeboligplan 2026-2030" foreslår
arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg, at lokaludvalget minder Sundheds- og
Omsorgsudvalget om, at lokaludvalget ønsker et plejehjem på Christianshavn.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Sundheds- og Omsorgsudvalget:

"Med henvisning til sagen "Forvaltningsinitierede budgetønsker" på dagsordenen for Sundheds- og
Omsorgsudvalgets møde den 17. august 2021 med bilaget "Plejeboligplan 2026-2030" tillader vi os
hermed at minde jer om, at lokaludvalget ønsker et plejehjem på Christianshavn.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Sundheds- og Omsorgsudvalget.
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Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte brevet til Sundheds- og Omsorgsudvalget om plejehjem på
Christianshavn, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
1. Notat om Plejeboligplan 2026-2030
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Juletræ på Torvet (2021-0264334)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, at arrangementet "Juletræ på Torvet" holdes den  27.
november 2021 kl. 16.00.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at Juletræ på Torvet afholdes lørdag den 27.
november 2021.

Problemstilling

INFO/Event-gruppen foreslår, at Juletræ på Torvet afholdes lørdag den 27. november 2021.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender INFO/Event-gruppens forslag om, at Juletræ på
Torvet afholdes lørdag den 27. november 2021.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 46.000 kr. til arrangementet, inkl. køb af juletræ.

Videre proces

INFO/Event-gruppen planlægger arrangementet sammen med sekretariatet.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at Juletræ på Torvet afholdes lørdag den 27. november 2021.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Puljeansøgninger, august 2021 (2021-0159094)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til to ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Øens Have tilsagn om 4.000 kr. til skoleundervisning på
by-landbruget, som øremærkes til materialer jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke
med det ansøgte beløb på 45.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine midler.

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver Nordatlantens Brygge tilsagn om 10.000 kr. til "Totem": Et
udendørs lysværk på pakhusets gavl, samt performances inde i bygningen i forbindelse med
Kulturnatten den 15. oktober 2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 16.688
kr., fordi det ønsker at sprede sine midler.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget to ansøgninger om støtte.

 

Løsning

1. Skoleundervisning på Danmarks største bylandbrug

By-landbruget Øens Have på Refshaleøen søger om 45.000 kr. til undervisning og aktiviteter
målrettet folkeskoleelever på Christianshavn i perioden fra juli – oktober 2021 på landbruget.

Undervisningsforløbene vil tage udgangspunkt i erfaringer fra Østergro og dermed i et afprøvet
koncept, som kaldes fra ”fra jord til bord”. Først vil eleverne sendes i marken for at lære om de
forskellige planter mm. og dernæst skal der høstes friske råvarer, som tilberedes i by-landbrugets
udekøkken og over bål.

Succeskriteriet er, at få minimum 8 skoleklasser igennem. De erfaringer, som Øens Have måtte gøre
sig, samt materialeindkøb, skal bruges som afsæt for yderligere undervisningsforløb til
christianshavnerne.
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Undervisningsforløbene vil være gratis for eleverne. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive
brugt til eksterne honorar til aflønning af to lærere til undervisningsforløbene samt til materialer og
råvarer til madlavning, som kan supplere elevernes høst.

Sekretariatets bemærkninger 

Øens Have har tidligere i år fået et tilsagn om støtte fra lokaludvalget på 11.000 kr. til projektet
”frivilligdage i Øens Have”. Sekretariatet vurderer, at de to projekter ikke er ens. Sekretariatet ser
intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Anbefaling fra Miljøgruppen

Øens Have vil lave undervisning for skolebørn i Christianshavns skoler, og det er en meget fin ide.
Der er ikke mange børn på Christianshavn, der har mulighed for selv at have en lille have og derved
lære, at maden kommer fra jorden.

Faktisk burde skolerne selv finansiere og organisere den slags aktiviteter, men vi kan jo støtte
initiativet, så skolerne kan se, hvordan det kan gøres.

Det foreslås at give dem 4.000 kr., som går til andet end løn/honorar.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Øens Have tilsagn om 4.000 kr. til skoleundervisning på
by-landbruget, som øremærkes til materialer jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 45.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine midler.

 

2. Totem

Nordatlantens Brygge søger om 16.688 kr. til et udendørs lysværk på pakhusets gavl, samt
performances inde i bygningen i forbindelse med Kulturnatten den 15. oktober 2021.

Værkerne tilvejebringes af kunstneren Martin Ersted, der bor og arbejder på Christianshavn, og
indgår i kunstnerkollektivet Båll & Brand, samt Robotic Folk. De sætter fokus på kønsidentitet, og skal
få københavnere og øvrige kulturnatsgæster til at opdage Nordatlantens Brygge som et spændende
tilflugtsmål.

Målgruppen for aktiviteten er Kulturnattens brugere (i alderen 12+), og det forventes at flere tusinde
lægger vejen over Inderhavnsbroen på Kulturnatten og vil få glæde af lysværket på bygningens gavl.

Indenfor vil der vises 10 performances á 20 minutters varighed, med plads til 150 gæster pr. gang –
(70 per gang, hvis corona-restriktioner fortsat gælder). Dvs. Et sted mellem 700-1500 gæster
indenfor og flere tusinde udenfor.

Det er gratis at opleve lysværket udenfor, men indenfor kræves et kulturnatspas, som sælges til 95
kr. Indtjeningen herfra går til Kulturnatten.
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En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til at dække udgifter til eksterne honorar – både i
forbindelse med afviklingen af Kulturnatten og til udarbejdelse af materiale og udtryk.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet. 

Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Arbejdsgruppen finder arrangementet inspirerende og også interessant, samtidig med at det foregår
på Christianshavn. Endvidere er det lokalt forankret og dialogskabende. Gruppen forslår at vi ikke
giver tilsagn om støtte til det ansøgte beløb på kr. 16.668,00, men i stedet anbefales det at yde en
støtte på kr. 10.000,00, da vi ønsker at sprede Lokaludvalgets begrænsede puljemidler til flere
aktiviteter på Christianshavn.

 Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Nordatlantens Brygge tilsagn om 10.000 kr. til "Totem": Et
udendørs lysværk på pakhusets gavl, samt performances inde i bygningen i forbindelse med
Kulturnatten den 15. oktober 2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 16.668 kr.,
fordi det ønsker at sprede sine midler.

Økonomi

I 2021 er lokaludvalgets ramme for puljeansøgninger på 247.600 kr. Lokaludvalget har hidtil
disponeret for 135.200 kr. af rammen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være
disponeret for yderligere 14.000 kr. af rammen.

Videre proces

 

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Øens Have tilsagn om 4.000 kr. til
skoleundervisning på by-landbruget, som øremærkes til materialer jf. ansøgerens budget.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 45.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine
midler.

2. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Gert Vincent om at give Nordatlantens Brygge
tilsagn om 16.688 kr. til "Totem": Et udendørs lysværk på pakhusets gavl, samt performances
inde i bygningen i forbindelse med Kulturnatten den 15. oktober 2021.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2021-pulje, august 2021 (2021-0264920)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

 

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2021-pulje til efterretning. 

 

Bilag
1. Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, august 2021 (2021-0264467)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering håndtering af henvendelser til
lokaludvalget til efterretning. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning. Se løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Flere borgere har henvendt sig til lokaludvalget siden det seneste lokaludvalgsmøde.

Løsning

1. Statuen "B&W-arbejder ved Christianshavns Kanal"

Med mail den 19. juni 2021 skrev en borger, at hun har læst i Information, at Radikale Venstre 
synes, at der skal flere statuer op i byen, og at mange lokalpolitikere er enige.

Hun foreslog derfor lokaludvalget at spørge, om lokaludvalget må opsætte den statue af
håndværkeren, der kigger ud over kanalen. Hun synes, at det er en rigtig god ide med statuen, og
blev ærgerlig over, at det blev afvist, særligt fordi hun er træt af statuer af "vigtige mænd", og at der
ikke er nogen af dem, som faktisk har bygget Christianshavn op med deres eget sved og hårde
arbejde.

Sekretariatet spurgte foreningen "B&W-arbejder ved Christianshavns Kanal" om status på statuen.

Foreningen svarede den 23. juni 2021, at i 2019 fik foreningen tilladelse til at stille statuen op og 3 år
til at skaffe pengene. Det går det dog ikke så godt med, da foreningen kun har 35.000 kr. nu.

Relevante fonde er blevet søgt og har givet afslag; ligeså har flere faglige organisationer, så nu
prøver foreningen at finde nye veje til penge.

Foreningen oplyste, at den har en “venneliste” med folk, der har vist interesse for projektet og som får
mail til, når der sker noget nyt.
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Sekretariatet orienterede den 25. juni 2021 borgeren om foreningens svar.

 

2. Bydelsavis

Med mail den 8. juli 2021 spurgte en borger, om lokaludvalget udgiver en avis eller et blad, om hvad der
sker på Christianshavn.

Sekretariatet svarede den 9. juli 2021, at lokaludvalget ikke udgiver en avis eller blad om, hvad der sker
i bydelen, men at Christianshavneren, Havnefronten og KøbenhavnLiv skriver om Christianshavn.

 

3. Loppemarked på Christianshavns Torv

Med mail den 4. august 2021 spurgte en borger om hvem, man skal kontakte angående loppemarkedet
på Christianshavns Torv. På baggrund af borgerens orientering om forhold på  loppemarkedet foreslog
sekretariatet med mail den 10. august 2021, at borgeren kontakter Teknik- og Miljøforvaltningen.

 

4. Udeservering

Med mail den 11. august 2021 til teknik- og miljøborgmesteren og lokaludvalget oplyste en borger om
Kanal Bodega, at de dækker op fra kl. 8 morgen ugen igennem og at udeserveringen strækker sig 20
meter ud over egen facade, så udeserveringen bl.a. er ud for en port. Larmen fra udeserveringen går
gennem portåbningen og giver genlyd i den lukkede gård. Hun oplyste videre, at på siden mod
vandet står borde og stole i to rækker, hvorfra der også kommer larm. 

Hun undrede sig over, at Kanal Bodega har tilladelse til så mange åbningstimer udendørs, og at der
ikke gribes ind overfor larmen.

Med mail den 12. august 2021 bad sekretariatet Teknik- og Miljøforvaltningen om at få det svar til
borgeren, som teknik- og miljøborgmesteren måtte sende, så sekretariatet kan orientere
lokaludvalget om sagen. Sekretariatet har endnu ikke modtaget svaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
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Til mødet forelå Teknik- og Miljøforvaltningens svar den 20. august 2021 til en borger om Kanal
Bodegas udeservering. Se bilaget.

 

1. Lokaludvalget drøftede punkt 4 i løsningsafsnittet "Udeservering". Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Jeg er rystet over behandlingen af borgeren.
• Forvaltningens svar til borgeren er flabet og groft.
• Kanal Bodega bruger også det areal, som SuperBrugsen engang fik tilladelse til at

benytte til udeservering.
• Lokaludvalget skal støtte borgeren. Der er tale om privatisering af offentligt udeareal..
• Teknik- og Miljøforvaltningen undersøger ikke, om vilkår for udeserveringen overholdes

.Det burde forvaltningen gøre af egen drift. Lokaludvalget bør udtrykke forundring over
forholdet.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og
Miljøforvaltningen om Kanal Bodegas udeservering, jf. ovenstående bemærkninger.

3. Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelserne i punkt 1-3 i løsningsafsnittet til
efterretning.

Bilag
1. Nyt bilag: Teknik- og Miljøforvaltningens svar vedr. udeservering
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Havnens Pris 2021 (2021-0264330)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, hvem der skal modtage Havnens Pris 2021.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg blandt de tre kandidater, der fremgår af bilaget, vælger
modtageren af Havnens Pris 2021 for sin indsats for Christianshavn og christianshavnerne.

Problemstilling

Lokaludvalget skal uddele Havnens Pris 2021 på Christianshavnerdagen søndag den 5.
september 2021.

Lokaludvalget har vedtaget, at Havnens Pris gives til en person, forening eller institution, der har gjort
en ekstraordinær indsats for Christianshavn og christianshavnerne.

Offentligheden har haft mulighed for at foreslå kandidater frem til den 16. august 2021.

Blandt de foreslåede kandidater indstiller lokaludvalgets forretningsudvalg tre kandidater. Se bilaget.

Løsning

Sagen behandles for lukkede døre. Kandidaterne er ligestillede. Valget af prismodtager vil ske ved
skriftlig afstemning. Prismodtageren er den, som får flest stemmer.

Økonomi

Lokaludvalget har bevilget 18.000 kr. til prisen, inkl. annoncering mv. Selve prisen er 1 kr. for hver
christianshavner opgjort  opgjort den 31. marts 2021, dvs. 13.244 kr. 

Videre proces

Navnet på prismodtageren offentliggøres, så snart vedkommende har accepteret prisen.

Vedkommende vil få prisen overrakt på Christianshavnerdagen søndag den 5. september 2021.
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Beslutning
Lokaludvalget besluttede at give Havnens Pris 2021 til Foreningen for Øens Have.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  Meddelelser (2021-0264924)

Beslutning
Borgermødet den 25. august 2021 om restaurations- og nattelivsplan

Poul Cohrt oplyste, at ingen af de tilstedeværende lokaludvalgsmedlemmer havde deltaget i Kultur-
og Fritidsforvaltningens borgermøde den 25. august 2021 om restaurations- og nattelivsplanen,
hvorfor en orientering om det må vente til senere. 

Sekretariatet oplyste, at der på TV2 Lorrys hjemmeside er et indslag om borgermødet.

 

Møde i By & Havns lokaludvalgsforum

Poul Cohrt oplyste, at der er møde den 8. september 2021 i By & Havns lokaludvalgsforum. Normalt
deltager lokaludvalgsmedlem Mogens Holm og suppleant Svend Aage Schiermacher for
Christianshavns Lokaludvalg i By & Havns lokaludvalgsforum.

Lokaludvalget tiltrådte, at også lokaludvalgsmedlemmerne Jane Lytthans og Jens Eskildsen deltager
i mødet den 8. september 2021.

 

Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner mv.

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget har møde den 21. september 2021 med Teknik- og
Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner mv. Mødet holdes i sammenhæng med et møde i
arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn, men det er åbent for alle lokaludvalgsmedlemmer og
suppleanter. Indtil videre har arbejdsgruppen aftalt, at Ørkenfortet og Nyholm skal på dagsordenen.
Poul Cohrt bad lokaludvalget om sende forslag til dagsordenspunkter til sekretariatet.

Asbjørn Kaasgaard foreslog, at beplantning, bænke mv. på Papirøen kommer på dagsordenen.

 

Fællespisning på Torvet

Jane Lytthans oplyste, at Torvenetværket arrangerer fællesspisning på Christianshavns Torv den 7.
september 2021 kl. 18-20 med musik. Man skal selv tage mad med.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  Eventuelt (2021-0264926)

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

Om Christianshavns Lokaludvalgs møde den 26. august 2021
Mødet startede kl. 18.34 og sluttede kl. 21.17.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
9. Temaer til vælgermødet den 28. oktober 2021
11.Plejehjem på Christianshavn
12. Juletræ på Torvet
14. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, august 2021
3. Fortætning i gårdanlæg
4. Status på Ørkenfortet
5. Papirøen
6. Investeringer i idrætsanlæg
7. Legalisering af hash
8. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
10. Debatmøde - København under forvandling
13. Puljeansøgninger, august 2021
15. Henvendelser til lokaludvalget, august 2021
T1. Borgerpanelundersøgelse om det lokale miljøarbejde
16. Havnens Pris 2021
17. Meddelelser
18. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske
Forening

Asbjørn Kaasgaard

Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
Kulturtårnet Lars Erik Lyndgaard Schmidt
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Marianne Olsen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
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Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Boligselskabet Hjem Jette Philipsen
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Det Radikale Venstre Gert Vincent
Konservativt Folkeparti Elin Johansson
Socialistisk Folkeparti Henrik Vilsbøll
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Hamid El Mousti

 

Fraværende med afbud

Ruth Plovgaard. I stedet deltog hendes 1. suppleant Marianne Olsen.
Carsten Junge Pedersen. I stedet deltog hans 1. suppleant Lars Erik Lyndgaard Schmidt.
Marie Kruchov. I stedet deltog hendes 1. suppleant Gert Vincent.
Povl Koch og hans suppleant.
Erik Rasmussen og hans suppleanter.
Frode Neergaard og hans suppleant.
Kirsten V. Andersen og hendes suppleanter.

 

Fraværende uden afbud

Poul Nielsen.

 

Fraværende i mødet

Hamid El Mousti forlod mødet kl. 20.09 efter behandlingen af dagsordenens punkt 4.
Katinka Haxthausen forlod mødet kl. 20.45 under behandlingen af dagsordenens punkt 10.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes onsdag den 29. september 2021 kl. 18.30-21.30 i
Beboerhuset, Dronningensgade 34.
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